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Åse Merete Ternå, avd.sjef administrasjon 
Tommy Grotterød, avd.sjef barn og kultur 
Mary Ann Gursli, avd. sjef voksne og familier 
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Opprop 
 
Åpen halvtime 

- Jorunn Vekby, Østensjø husflidslag. Leier låven ved Bøler Gård som nå er solgt. 
Ønsker fast tilholdssted videre fremover. 

- Hege Peters, FAU Tveteråsen friluftsgruppe. Er positive til kartleggingen av 
friluftsgruppen. Er imot forslaget om utvidelse av antall barn. 

- Vegard Ytterli, Bøler. Er i mot utbygging av barnehage ved Skredderløkka. Ber 
bydelen se på Haraløkka barnepark i stedet for. 

- Amund Kveim, Østensjø friluftsråd/Østensjøvannets venner, tok opp følgende:  
o Områdene i markas randsone. Minnet om at BU vedtok anbefaling av området 

rundt Skredderløkka som friluftsområde. 
o Høyspenttrase. Positiv til forslag fra administrasjonen/BU. 
o Fjernvarmetrase. Kommet i god dialog med Viken fjernvarme. Informerte om 

status i arbeidet.  
- Håvard Johnsen, Tomtum borettslag. I mot planene om utbygging av området rundt 

Skredderløkka. 
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Sak 52 /08  Godkjenning av innkalling og sakskart 
 
Innkalling og sakskart godkjent med følgende forslag til endringer og nye saker på sakskartet:  
 
Arnfinn Aabø (A) hadde følgende forslag til utsettelse av saker:  
Sak 64/08, sak 82/08 (blått kart) og sak 83/08 (blått kart) utsettes pga. dokumentmangel. 
 
Gunnar Pederesen (H) hadde følgende forslag til to nye saker: 

- BMK-sak ”Joh. Scharffensbergs vei 75. Invitasjon til innspill fra bydelen, område – 
og prosessavklaring” . Brev delt ut på møtet.   

- Sak ”Utpeking av kandidat til Bydelsprisen 2008” 
 
Votering 
Det ble først votert over forslag til vedtak fra Arnfinn Aabø (A). 
Votering enstemmig 
 
Deretter ble det votert over forslag til vedtak fra Gunnar Pedersen (H). 
Votering enstemmig  
 
Vedtak 
Sak 64/08, sak 82/08 og sak 83/08 utsettes pga. dokumentmangel. 
 
BMK-sak ”Joh. Scharffensbergs vei 75. Invitasjon til innspill fra bydelen, område – og 
prosessavklaring” settes på sakskartet. Saken gis saksnr. 82/08 . 
 
Sak ”Utpeking av kandidat til Bydelsprisen 2008” settes på sakskartet. Saken gis saksnr. 
83/08. 
 

 Sak 53 /08  Godkjenning av BU-protokoll 10.03.2008 
 
BU-protokoll fra møte 10.03.2008 godkjent. 
 

 Sak 54 /08  Protokoller til orientering 
 
Arbeidsutvalget 07.04.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Bydelsutvikling, miljø- og kulturkomite 14.04.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Omsorgskomite 14.04.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Oppvekstkomite 14.04.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Eldrerådet 14.04.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Råd for funksjonshemmede 15.04.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Ungdomsrådet 14.04.2008 
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Protokoll tatt til orientering 
Arbeidsmiljøutvalget 14.04.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Medbestemmelsesutvalget 14.04.2008 
Protokoll tatt til orientering med oppklaring av bydelsdirektør Tove Stien til sak 47/08 
”Omgjøring av stilling som miljøarbeider til miljøterapeut ved Bryn bolig” samt punktet 
under eventuelt om Fagforbundets ønske om at kun medlemmer skal møte i utvalget. 
 

 Sak 55 /08  Informasjon fra administrasjonen 
 
Bydelsdirektør Tove Stien orienterte om følgende:  

- 1. april hadde bydelen ordførerbesøk i Skøyenkroken 11 der bydelen har 
omsorgsboliger med tjenester. 

- Barneverntjenesten: Barnevernleder sluttet 15 mars og gikk over til annen stilling i 
Oslo kommune. Midlertidig organisering av barnevernet frem til sommeren 2009. 

- Brukervalg i hjemmesykepleien. Pr. i dag fritt brukervalg innen hjemmehjelp, ikke 
hjemmesykepleie. Fritt brukervalg også for hjemmesykepleien var planlagt innført i 
2008, men er utsatt til høsten 2009. 

 

 Sak 56 /08  Rapport økonomi og tjenesteproduksjon pr 31.03.2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Månedsrapport økonomi og tjenesteproduksjon pr. 31.03.2008 for Bydel Østensjø tas til 
etterretning. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Månedsrapport økonomi og tjenesteproduksjon pr. 31.03.2008 for Bydel Østensjø tas til 
etterretning. 
 

 Sak 57 /08  Budsjett 2008 - korrektive tiltak for budsjettbalanse 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Kostra 120 - administrasjon, reduseres med kr 380 000 med dekning i ledig stilling 

Kostra 232 - forebygging barn/unge, reduseres med kr 400 000 med dekning i ledige 
stillinger 
Kostra 231 - aktivitetstilbud barn/unge, reduseres med kr 170 000 med dekning i en 
mindre klubbdag på skøyer’n fritidsklubb 
Kostra 190 - avsetninger, økes med kr 950 000. 

2. Oppsal helsestasjon samlokaliseres med Bogerud helsestasjon på Bogerud senter 
3. Hjemmetjenesten avdeling i Utmarkveien 2 lokaliseres i Bogerud senter 
 
Frp hadde følgende anmerkning: 
Utmarksveien endres til Utmarkveien. 
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A og SV v/Karin Svendsen (A) og v/Hanne Eldby (SV) hadde følgende forslag til vedtak 
1. Kostra 120 som før.  
2. Kostra 232 – forebygging barn/unge reduseres med kr 200 000,- med dekning i ledig 

stilling som spesialkonsulent.  
3. Stillingen som psykolog utlyses så raskt som mulig slik at stillingen kan besettes til 

høsten. 
4. Det bes om at situasjonen ved Skøyer’n tas opp til ny vurdering. Juniortilbudet kan 

eksempelvis flyttes til torsdag, slik at ”seniorene” kan får tre klubbkvelder uten at de 
kommer tre dager på rad. Kostra 190 – avsetninger økes med kr 580 000. 

 
Avd.sjef økonomi og plan, Håkon Kleven, gjorde oppmerksom på følgende under forslag til 
vedtak fra A og SV, pkt. 2: Kostra 232 – forebygging barn/unge: Forslaget om reduksjon på 
kr. 200 000 må korrigeres til kr 300 000 for å kunne opprettholde beløpet i sak 81/08 
”Omsorgsboliger med tjenester – bemanning natt”. 
Det var enighet om korrigeringen. 
 
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak, pkt. 1, kostra 120. 
Votering enstemmig. 
 
Deretter ble forslag fra A og SV pkt. 2, kostra 232, med korrigering fra avd.sjef økonomi og 
plan, Håkon Kleven, satt opp mot bydelsdirektørens forslag til vedtak, pkt 1, kostra 232. 
Forslaget fra A og SV ble vedtatt med 8 stemmer for (A og SV) og 7 stemmer mot (Frp, H og 
V). 
 
Deretter ble det votert over A og SVs forslag pkt. 3. 
Votering enstemmig 
 
Deretter ble forslag fra A og SV, pkt. 4 satt opp mot bydelsdirektørens forslag til vedtak, pkt. 
1, kostra 231 og kostra 190. 
Forslaget fra A og SV ble vedtatt med 8 stemmer for (A og SV) og 7 stemmer mot (Frp, H og 
V). 
 
Til slutt ble det votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak, pkt. 2 og 3. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
1. Kostra 120 - administrasjon, reduseres med kr 380 000 med dekning i ledig stilling 
2. Kostra 232 – forebygging barn/unge reduseres med kr 300 000 med dekning i ledig 

stilling som spesialkonsulent.  
3. Stillingen som psykolog utlyses så raskt som mulig slik at stillingen kan besettes til 

høsten. 
4. Det bes om at situasjonen ved Skøyer’n tas opp til ny vurdering. Juniortilbudet kan 

eksempelvis flyttes til torsdag, slik at ”seniorene” kan får tre klubbkvelder uten at de 
kommer tre dager på rad. Kostra 190 – avsetninger økes med kr 580 000. 

5. Oppsal helsestasjon samlokaliseres med Bogerud helsestasjon på Bogerud senter 
6. Hjemmetjenesten avdeling i Utmarksveien 2 lokaliseres i Bogerud senter 
 

 Sak 58 /08  Sentrale budsjettjusteringer 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 



 

 3

1. Funksjon 201 Førskole økes med kr 100 000 i henhold til byrådens sak 17/08, 
språkstimulerende tiltak for førskolebarn. 

2. Funksjon 201 Førskole økes med kr 400 000 og funksjon 211 Styrket tilbud til 
førskolebarn økes med kr 940 000, totalt kr 1 340 000 i henhold til byrådens sak 
16/08, språkstimulerende tiltak for barn som ikke er søkere av barnehageplass. 

 
 
OVK v/Hanne Eldby (SV) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak: 
Administrasjonen bes gi en oversikt over antallet 4-åringer som har vært til språktest, både 
majoritets- og minoritetsspråklige, og hvor mange i begge gruppene som har scoret dårlig. 
Hvor mange er tilbudt plass og hvor mange har takket ja. 
 
Votering 
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak, pkt. 1 og 2. 
Votering enstemmig. 
 
Deretter ble det votert over forslag til vedtak fra OVK v/Hanne Eldby (SV). 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. Funksjon 201 Førskole økes med kr 100 000 i henhold til byrådens sak 17/08, 
språkstimulerende tiltak for førskolebarn. 

2. Funksjon 201 Førskole økes med kr 400 000 og funksjon 211 Styrket tilbud til 
førskolebarn økes med kr 940 000, totalt kr 1 340 000 i henhold til byrådens sak 
16/08, språkstimulerende tiltak for barn som ikke er søkere av barnehageplass. 

3. Administrasjonen bes gi en oversikt over antallet 4-åringer som har vært til språktest, 
både majoritets- og minoritetsspråklige, og hvor mange i begge gruppene som har 
scoret dårlig. Hvor mange er tilbudt plass og hvor mange har takket ja. 

 

 Sak 59 /08  Barnehager - full behovsdekning, status pr april 2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Barnehager – Full behovsdekning. Status april 2008, tas til orientering. 
2. Bydelsutvalget ber administrasjonen be OBY om å utarbeide mulighetsstudie for Nye 

Storgården barnehage.  
3. Bydelsutvalget støtter administrasjonens vurdering om å gi plan- og bygningsetaten 

tilbakemelding om at bydelens ikke ønsker å benytte Skøyenåsveien 31 til 
barnehageformål. 

4. Bydelsutvalget gir sin tilslutning til at administrasjonen har bedt OBY lage en 
mulighetsstudie av utvidelse av Bøler sentrum barnehage, med plasser tilsvarende 
minimum 4 nye avdelinger, på tomt i Utmarkveien. 

5. Bydelsutvalget støtter forslaget om å be OBY utarbeide en mulighetsstudie vedrørende 
Skredderløkka – Nøklevannsveien 2, der en søker maksimal utnyttelse av tomten, 
inklusive lokaler til friluftsgruppe, med bygningsmessig løsning egnet for flerbruk. 

6. Bydelsutvalget ber administrasjonen be OBY om å skissere alternativ bruk av lokalene 
i Fuglemyra barnehage, med mål å etablere økt antall barnehageplasser. 

7. Tveteråsen friluftsbarnehage utvides fra 12 til 24 barn, med derav følgende økning i 
bemanningen. 

8. ved Solfridbakken barnehage omgjøres en halvdagsavdeling til heldagsavdeling. 
Barnehagens bemanning økes iht bemanningsnorm. 
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9. Oppsaltunet barnehage utvides med 4 barnehageplasser. Barnehagens bemanning økes 
iht bemanningsnorm. 

10. Bydelsutvalget ber administrasjonen ta kontakt med OBOS for drøfting av muligheter 
for et makeskifte, slik at en eventuell ny Storgården barnehage kan trekkes lengre bort 
fra E6/ Ring 3. 

 
OVK hadde følgende forslag til vedtak 

1. Barnehager – Full behovsdekning. Status april 2008, tas til orientering. 
2. Bydelsutvalget ønsker at administrasjonen konkret vurderer om dagens markedsverdi 

på tomten i Skøyenåsveien 31 gjør det mulig å erverve tomten til barnehageformål. 
3. Bydelsutvalget gir sin tilslutning til at administrasjonen har bedt OBY lage en 

mulighetsstudie av utvidelse av Bøler sentrum barnehage, med plasser tilsvarende 
minimum 4 nye avdelinger, på tomt i Utmarkveien.  

4. Bydelsutvalget ber administrasjonen be OBY om å skissere alternativ bruk av lokalene 
i Fuglemyra barnehage, med mål å etablere økt antall barnehageplasser. 

5. Tveteråsen friluftsbarnehage utvides fra 12 til 24 barn, med derav følgende økning i 
bemanningen. Det utredes i samarbeid med styrer hvilke utbedringer som må gjøres 
for å sikre garderobe og innelokaler 

6. Ved Solfridbakken barnehage omgjøres en halvdagsavdeling til heldagsavdeling. 
Barnehagens bemanning økes iht bemanningsnorm. 

7. Oppsaltunet barnehage utvides med 4 barnehageplasser. Barnehagens bemanning økes 
iht bemanningsnorm. 

8. Bydelsutvalget ber administrasjonen ta kontakt med OBOS for drøfting av muligheter 
for et makeskifte, slik at en eventuell ny Storgården barnehage kan trekkes lengre bort 
fra E6/ Ring 3. 

9. Komiteen ber om å få en orientering i junimøtet om fremdriften i Hellerudveien 86/90 
og Haakon Tvetersvei 8. 

10. Det forutsettes at det igjen er midler til rådighet til midlertidige barnehager ettersom 
regjeringer har satt av mer penger til dette formålet. Bydelsutvalget ber 
administrasjonen kontakte Omsorgsbygg for å starte arbeidet med midlertidige 
paviljonger i Ryenstubben 8 i påvente av ferdigstillelse av Manglebergveien 11 og på 
tomt som OBY har funnet egnet i påvente av ferdigstillelse av Bøler Sentrum 
barnehage 

 
OVK-forslag pkt. 8 ble erstattet med følgende forslag fra BMK pkt. 10:  
Bydelsutvalget ber administrasjonen ta kontakt med OBOS for drøfting av muligheter for et 
makeskifte, slik at en eventuell ny Storgården barnehage kan trekkes lengre bort fra E6/ Ring 
3. 
 
Venstre v/Britt Inglingstad (V) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 
Punkt Skredderløkka – Nøklevannsveien 2: Da BU i november 2007, i forbindelse med 
behandlingen av Kommunedelplan for idrett- og friluftsliv – Sektorplan friluftsliv (Sak 
172/07), vedtok å be om en mulig omregulering til friluftsformål for dette skogsområdet 
mellom bebyggelsen og markagrensen, ønsker ikke bydelsutvalget at det gjennomføres en 
mulighetsstudie for barnehage på det nåværende tidspunkt. 
 
Votering 
Britt Inglingstad (V) trakk seg under voteringen over punkt 8, grunnet inhabilitet. 
 
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak, pkt. 1. 
Votering enstemmig. 
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Deretter ble forslag fra OVK, pkt. 2-10 satt opp mot bydelsdirektørens forslag til vedtak, pkt. 
2-10. 
OVKs forslag til vedtak, pkt. 2-10 ble enstemmig vedtatt. 
 
Til slutt ble det votert over forslag til vedtak fra Venstre. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 

1. Barnehager – Full behovsdekning. Status april 2008, tas til orientering. 
2. Bydelsutvalget ønsker at administrasjonen konkret vurderer om dagens markedsverdi 

på tomten i Skøyenåsveien 31 gjør det mulig å erverve tomten til barnehageformål. 
3. Bydelsutvalget gir sin tilslutning til at administrasjonen har bedt OBY lage en 

mulighetsstudie av utvidelse av Bøler sentrum barnehage, med plasser tilsvarende 
minimum 4 nye avdelinger, på tomt i Utmarkveien.  

4. Bydelsutvalget ber administrasjonen be OBY om å skissere alternativ bruk av lokalene 
i Fuglemyra barnehage, med mål å etablere økt antall barnehageplasser. 

5. Tveteråsen friluftsbarnehage utvides fra 12 til 24 barn, med derav følgende økning i 
bemanningen. Det utredes i samarbeid med styrer hvilke utbedringer som må gjøres 
for å sikre garderobe og innelokaler 

6. Ved Solfridbakken barnehage omgjøres en halvdagsavdeling til heldagsavdeling. 
Barnehagens bemanning økes iht bemanningsnorm. 

7. Oppsaltunet barnehage utvides med 4 barnehageplasser. Barnehagens bemanning økes 
iht bemanningsnorm. 

8. Bydelsutvalget ber administrasjonen ta kontakt med OBOS for drøfting av muligheter 
for et makeskifte, slik at en eventuell ny Storgården barnehage kan trekkes lengre bort 
fra E6/ Ring 3. 

9. Bydelsutvalget ber om å få en orientering i junimøtet om fremdriften i Hellerudveien 
86/90 og Haakon Tvetersvei 8. 

10. Det forutsettes at det igjen er midler til rådighet til midlertidige barnehager ettersom 
regjeringer har satt av mer penger til dette formålet. Bydelsutvalget ber 
administrasjonen kontakte Omsorgsbygg for å starte arbeidet med midlertidige 
paviljonger i Ryenstubben 8 i påvente av ferdigstillelse av Manglebergveien 11 og på 
tomt som OBY har funnet egnet i påvente av ferdigstillelse av Bøler Sentrum 
barnehage. 

11. Skredderløkka – Nøklevannsveien 2: Da BU i november 2007, i forbindelse med 
behandlingen av Kommunedelplan for idrett- og friluftsliv – Sektorplan friluftsliv 
(Sak 172/07), vedtok å be om en mulig omregulering til friluftsformål for dette 
skogsområdet mellom bebyggelsen og markagrensen, ønsker ikke bydelsutvalget at 
det gjennomføres en mulighetsstudie for barnehage på det nåværende tidspunkt. 

 
Merknad fra Bjørn Vesten (Frp) 
Ang. Skredderløkka – Nøklevannsvein 2: Fremskrittspartiet vil påpeke at det ikke vil være 
aktuelt å opprette en barnehage som inngår i området til ”Pettersen” ishockeybane”, slik at 
forholdene på banen blir verre enn i dag. 
 
Bydelsadministrasjonen foreslår at det etableres barnehage på Skredderløkka med veiadresse 
Nøklevannsveien 2. FrP støtter forslaget.  
 
Tomten er regulert til barnehageformål og det er derfor raskt mulig å etablere en barnhage 
med plasser tilsvarende 6 avdelinger eller mer. I møte i BMK 14. april ble det vist til at BU i 
sak 172/07 (punkt 4) i møte 12. november vedtok at bydelen ønsket en gjennomgang av 
omreguleringsmulighetene for grøntområde mellom markagrensen og bebyggelsen bak 
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Trolltun på Bøler. Vedtaket var i tråd med bydelsadministrasjonens anbefaling som igjen var 
grunnlagt på tilråding fra Østensjø Friluftsutvalg i 18 punkter.  
 
Området var (og antakeligvis fortsatt) regulert til bl.a. barnehage og boliger. Det skinte 
igjennom i tilrådingen fra Østensjø friluftsutvalg at man ønsket området omregulert til 
friluftsformål. FrP var skeptisk til forslaget siden det innebar å fjerne muligheten for å bygge 
barnehage på stedet, og fordi det av sakspapirene gikk fram at marka uansett lå et steinkast 
unna med gigantiske friluftsområder. Vi fikk imidlertid av andre partier forståelsen av at 
vedtaket kun innebar å be om en uforpliktende vurdering som vi senere skulle ta endelig 
stilling til.    
 
Etter å ha foretatt en befaring på tomta, synes den å framstå som ypperlig for barnehagedrift, 
tett på marka og skogen. Barnehagen vil kunne drives som en kultur- og naturbarnehage med 
flerbruksmulighet til glede for nærmiljøet, slik administrasjonen nevner. Det er en 
forutsetning at barnehagen plasseres slik at fortsatt eksistens for skøytebanen ”Petter’n” 
sikres.   
 
På stedet har det tidligere vært drevet barnhage, og det står fra den tid fortsatt en liten 
bygning på stedet med gjerde rundt. Det er imidlertid åpenbart at bygningen er svært slitt og 
ukurant for videre barnehagedrift. Nye bygninger må derfor oppføres.  Et forslag er at disse 
blir plassert mellom boligene og barnehagens uteområde, slik at boligene blir skjermet for lyd 
og uteområdene kan vende ut mot skogen.  
 
FrP kan ikke se at det er saklige grunner til å omregulere området til friluftsformål all den tid 
området ligger utenfor markagrensen (dvs på bysiden), at marka uansett ligger helt tett på for 
utøvelse av friluftsliv, at det per i dag er regulert til barnehageformål som muliggjør raskt 
bygging og at det er et stort behov for flere barnehageplasser.   
 
Det er kanskje noen naboer i strøket som gjerne vil slippe ny bebyggelse i form av barnehage 
og boliger rundt seg, men lar man slike hensyn dominere i en storby, vil det neppe være mulig 
å bygge en eneste ny barnehage i Oslo, ei heller oppnå målet om full barnehagedekning.   
 

 Sak 60 /08  Månedsrapportering barneverntjenesten pr. februar og 
mars 2008 
 
Saken ble frem uten innstilling fra administrasjonen grunnet sykdom hos avdelingssjef 
oppvekst og fritid. 
 
OVK hadde følgende forslag til vedtak 

1. Komitéen ber BU be om at rapportering i barnevernstatistikken tilpasses rapportering 
til andre organ. 

2. Til første møte til høsten bes det i tillegg om å få en oversikt over tid mellom 
undersøkelser og tiltak er iverksatt etter ulike paragrafer. 

3. Til første møte til høsten bes det om å få en gjennomgang av fem case over ungdom 
som er plassert i institusjon i løpet av siste to år og hvordan deres historikk i 
barnevernet har vært. Det forutsettes at noen i barnevernet som har hatt hånd om 
sakene deltar. 

4. Det bes om at ny barnevernleder stiller i junimøtet og redegjør for hvordan arbeidet 
videre skal gripes an. 

 
Hanne Eldby (SV) hadde følgende forslag til vedtak 
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Bydelsutvalget ber administrasjonen igjen vurdere behovet for å ansette en barnevernleder i 
fast og full stilling. Bydelsutvalget ber om å bli orientert i neste BU-møte om utfallet av 
vurderingen.  
 
Votering 
Det ble først votert over forslag til vedtak fra OVK, pkt. 1-4. 
Votering enstemmig. 
 
Deretter ble det votert over forslag til vedtak fra Hanne Eldby (SV) 
Forslaget falt med 2 stemmer for (SV) og 13 stemmer mot (A, Frp, H og V). 
 
Vedtak 

1. Bydelsutvalget ber om at rapportering i barnevernstatistikken tilpasses rapportering til 
andre organ. 

2. Til første møte til høsten bes det i tillegg om å få en oversikt over tid mellom 
undersøkelser og tiltak er iverksatt etter ulike paragrafer. 

3. Til første møte til høsten bes det om å få en gjennomgang av fem case over ungdom 
som er plassert i institusjon i løpet av siste to år og hvordan deres historikk i 
barnevernet har vært. Det forutsettes at noen i barnevernet som har hatt hånd om 
sakene deltar. 

4. Det bes om at ny barnevernleder stiller i junimøtet til OVK og redegjør for hvordan 
arbeidet videre skal gripes an. 

 

 Sak 61 /08  Oppfølging av Kommunerevisjonens rapport 24/2005 
Introduksjonsordningen for flyktninger 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak om oppfølging av rapport 24/ 2005 om introduksjonsordningen for 
flyktninger til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget tar sak om oppfølging av rapport 24/ 2005 om introduksjonsordningen for 
flyktninger til orientering. 
 

Sak 62 /08  Brukerundersøkelse sosialtjenesten 2007 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Resultat fra brukerundersøkelsen 2007 i sosialtjenesten tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Resultat fra brukerundersøkelsen 2007 i sosialtjenesten tas til orientering. 
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 Sak 63 /08  Sykehjemsetatens svar på merknadene i BU vedtak 
21/08 "Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet 05.11.2007" 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar Sykehjemsetatens svar av 21.02.2008, på merknadene i BU-vedtak 21/08 
vedrørende rapport fra uanmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet den 05.11.2007, til orientering.  
 
OMK v/A og SV hadde følgende forslag til vedtak. 
OMK tilrår at bydelsutvalget vedtar å sende vedlagte brev til Bystyret i Oslo om 
tilsynsutvalgenes og bydelsutvalgenes tilgang til opplysninger om brannsikringstiltak m.m.  
 
Tilsynsutvalgenes og bydelsutvalgenes tilgang til opplysninger om brannsikringstiltak m.m. 

1. Bakgrunn  
Bydelsutvalget i bydel Østensjø har i en rekke møter siden høsten 2006 behandlet en sak som 
gjelder tilsynsutvalgets og bydelsutvalgets tilgang til opplysninger om brannsikringstiltak 
m.m. på Oppsalhjemmet. 
Bydelsutvalget viser til vedlagte protokoller fra møter i bydelsutvalget i sak 138/06, 79/07 og 
21/08. Vedlagt er også utdrag av tilsynsrapportene fra Oppsalhjemmet av 13.6.06 og 5.11.06, 
samt brev fra Sykehjemsetaten av 8.1.08 og 21.2.08. 
Bydelsutvalget vil på grunnlag av disse vedtak, rapporter og brev be bystyret ta stilling til 
spørsmålet om tilsynsutvalgenes og bydelsutvalgenes adgang til å be om korte skriftlige 
redegjørelser og rapporter fra tjenestestedene. 
Bydelsutvalget ber bystyret også ta stilling til spørsmålet om tilsynsutvalgenes og 
bydelsutvalgenes innsyn i rutiner for brannsikring m.m. 

2. Korte redegjørelser og rapporter 
Bydelsutvalget konstaterer at Sykehjemsetaten ikke er enig i utvalgets vurdering i pkt. 3 i 
vedtak i sak 21/08, jfr. brev av 21.2.08 fra Sykehjemsetaten: 

"3. Bydelsutvalget mener generelt at et tilsynsutvalg må kunne be om en kort skriftlig redegjørelse fra 
en muntlig orientering under et tilsyn. Det er ikke det samme som å be om en skriftlig rapport. 
Tilsynsutvalg har ikke sekretærbistand under sine møter. Det vil derfor enkelte ganger være praktisk at 
slike korte skriftlige redegjørelser kan vedlegges tilsynsrapportene. " 
 
Bydelsutvalget ber også om å få avklart om et bydelsutvalg har adgang til å be om en kort redegjørelse 
eller rapport fra en institusjon eller tjenestested. 

3. Innsyn i rutiner for brannsikring m.m. 
Bydelsutvalget viser til sitt vedtak i sak 21/08, pkt.B.  Åpenhet om rutiner og tiltak som gjelder 
brannsikring m.m. 
I sitt brev av 21.2.08 skriver Sykehjemsetaten fø1gende: 
" Hvis tilsynsutvalget ønsker innsyn i KKFs [Kommunal Konkurranse] brannvernvernrutiner 
m.m. i form av at det bes om å få utlevert permer og annet materiale, skal det rettes begjæring 
om innsyn." 
Sykehjemsetaten skriver videre: 
"Sykehjemsetaten har ingen grunn til å anta at en begjæring om innsyn vil bli nektet fra 
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KKFs side." 

Bydelsutvalget viser til Sykehjemsetatens uttalelse i brev av 8.1.08: 
"Hvis det er et ønske fra Tilsynsutvalget om å få utlevert permer og annet materiale må det rettes en 
egen henstilling til KKF om å få innsyn i dette. Det vil da være KKF som på et selvstendig grunnlag må 
vurdere om de vil utlevere/gi innsyn i det som etterspørres. " 

Bydelsutvalget ga i sitt vedtak i sak 21/08 uttrykk for at det var prinsipielt uenig med 
Sykehjemsetaten i dette standpunktet og gjorde oppmerksom på at bydelsutvalget ville ta 
spørsmålet opp med bystyret med mindre Sykehjemsetaten revurderte sitt standpunkt. 

Bydelsutvalget er også uenig med Sykehjemsetaten i at et tilsynsutvalg må begjære innsyn for å få 
utlevert permer og annet materiale. 
Et tilsynsutvalg er et folkevalgt organ som må kunne få utlevert det materiale som er nødvendig for å 
utføre den kontroll og tilsyn som utvalgene er pålagt i henhold til instruks. Det er ikke den kommunale 
etat eller det firma eller foretak som har driften av en institusjon som "på et selvstendig grunnlag må 
vurdere om de vil utlevere/gi innsyn i det som etterspørres." 

Bydelsutvalget ber Bystyret avklare spørsmålet om tilsynsutvalgenes innsyn i materiale og 
dokumenter som er nødvendig for a utføre den kontroll og tilsyn som utvalgene er pålagt i 
henhold til instruks 

For bydelsutvalget i bydel Østensjø 
 
Arnfinn Aabø 
Leder av bydelsutvalget  
 
Vedlegg: 

1. Protokoll fra BU-møte 18.9.06, sak 138/06 
2. Protokoll fra BU-møte 18.6.06, sak 79/07 
3. Protokoll fra BU-møte 3.2.08, sak 21/08 
4. Utdrag av tilsynsrapport av 13.6.06 
5. Utdrag av tilsynsrapport av 5.11.07 
6. Brev fra Sykehjemsetaten av 8.1.08 
7.  Brev fra Sykehjemsetaten av 21.2.08 
8.  Instruks for tilsynsutvalg for kommunale sykehjem m.v. 

 
Votering 
Forslaget fra OMK v/A og SV ble vedtatt med 8 stemmer for (A og SV) og 7 stemmer mot 
(Frp, H og V). 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget vedtar å sende vedlagte brev til Bystyret i Oslo om tilsynsutvalgenes og 
bydelsutvalgenes tilgang til opplysninger om brannsikringstiltak m.m.  

Tilsynsutvalgenes og bydelsutvalgenes tilgang til opplysninger om brannsikringstiltak m.m. 

1. Bakgrunn  
Bydelsutvalget i bydel Østensjø har i en rekke møter siden høsten 2006 behandlet en sak som 
gjelder tilsynsutvalgets og bydelsutvalgets tilgang til opplysninger om brannsikringstiltak 
m.m. på Oppsalhjemmet. 
Bydelsutvalget viser til vedlagte protokoller fra møter i bydelsutvalget i sak 138/06, 79/07 og 
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21/08. Vedlagt er også utdrag av tilsynsrapportene fra Oppsalhjemmet av 13.6.06 og 5.11.06, 
samt brev fra Sykehjemsetaten av 8.1.08 og 21.2.08. 
Bydelsutvalget vil på grunnlag av disse vedtak, rapporter og brev be bystyret ta stilling til 
spørsmålet om tilsynsutvalgenes og bydelsutvalgenes adgang til å be om korte skriftlige 
redegjørelser og rapporter fra tjenestestedene. 
Bydelsutvalget ber bystyret også ta stilling til spørsmålet om tilsynsutvalgenes og 
bydelsutvalgenes innsyn i rutiner for brannsikring m.m. 

2. Korte redegjørelser og rapporter 
Bydelsutvalget konstaterer at Sykehjemsetaten ikke er enig i utvalgets vurdering i pkt. 3 i 
vedtak i sak 21/08, jfr. brev av 21.2.08 fra Sykehjemsetaten: 

"3. Bydelsutvalget mener generelt at et tilsynsutvalg må kunne be om en kort skriftlig redegjørelse fra 
en muntlig orientering under et tilsyn. Det er ikke det samme som å be om en skriftlig rapport. 
Tilsynsutvalg har ikke sekretærbistand under sine møter. Det vil derfor enkelte ganger være praktisk at 
slike korte skriftlige redegjørelser kan vedlegges tilsynsrapportene. " 
 
Bydelsutvalget ber også om å få avklart om et bydelsutvalg har adgang til å be om en kort redegjørelse 
eller rapport fra en institusjon eller tjenestested. 

3. Innsyn i rutiner for brannsikring m.m. 
Bydelsutvalget viser til sitt vedtak i sak 21/08, pkt.B.  Åpenhet om rutiner og tiltak som gjelder 
brannsikring m.m. 
I sitt brev av 21.2.08 skriver Sykehjemsetaten fø1gende: 
" Hvis tilsynsutvalget ønsker innsyn i KKFs [Kommunal Konkurranse] brannvernvernrutiner 
m.m. i form av at det bes om å få utlevert permer og annet materiale, skal det rettes begjæring 
om innsyn." 
Sykehjemsetaten skriver videre: 
"Sykehjemsetaten har ingen grunn til å anta at en begjæring om innsyn vil bli nektet fra 
KKFs side." 

Bydelsutvalget viser til Sykehjemsetatens uttalelse i brev av 8.1.08: 
"Hvis det er et ønske fra Tilsynsutvalget om å få utlevert permer og annet materiale må det rettes en 
egen henstilling til KKF om å få innsyn i dette. Det vil da være KKF som på et selvstendig grunnlag må 
vurdere om de vil utlevere/gi innsyn i det som etterspørres. " 

Bydelsutvalget ga i sitt vedtak i sak 21/08 uttrykk for at det var prinsipielt uenig med 
Sykehjemsetaten i dette standpunktet og gjorde oppmerksom på at bydelsutvalget ville ta 
spørsmålet opp med bystyret med mindre Sykehjemsetaten revurderte sitt standpunkt. 

Bydelsutvalget er også uenig med Sykehjemsetaten i at et tilsynsutvalg må begjære innsyn for å få 
utlevert permer og annet materiale. 
Et tilsynsutvalg er et folkevalgt organ som må kunne få utlevert det materiale som er nødvendig for å 
utføre den kontroll og tilsyn som utvalgene er pålagt i henhold til instruks. Det er ikke den kommunale 
etat eller det firma eller foretak som har driften av en institusjon som "på et selvstendig grunnlag må 
vurdere om de vil utlevere/gi innsyn i det som etterspørres." 

Bydelsutvalget ber Bystyret avklare spørsmålet om tilsynsutvalgenes innsyn i materiale og 
dokumenter som er nødvendig for a utføre den kontroll og tilsyn som utvalgene er pålagt i 
henhold til instruks 
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For bydelsutvalget i bydel Østensjø 
 
Arnfinn Aabø 
Leder av bydelsutvalget  
 
Vedlegg: 

1. Protokoll fra BU-møte 18.9.06, sak 138/06 
2. Protokoll fra BU-møte 18.6.06, sak 79/07 
3. Protokoll fra BU-møte 3.2.08, sak 21/08 
4. Utdrag av tilsynsrapport av 13.6.06 
5. Utdrag av tilsynsrapport av 5.11.07 
6. Brev fra Sykehjemsetaten av 8.1.08 
7.  Brev fra Sykehjemsetaten av 21.2.08 
8.  Instruks for tilsynsutvalg for kommunale sykehjem m.v. 

 
Merknad fra Frp, H og V 
Frp, H og V ønsker ikke å sende det foreslåtte brev, men viser til omsorgsmeldingen fra 
Bystyret og avventer uttalelse derfra. 
 

 Sak 64 /08  Rapport fra uanmeldt møte ved Østensjø bo- og 
servicesenter 12.03.2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar tilsynsrapport fra uanmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og servicesenter den 
12.03.2008 og sykehjemsetatens uttalelse, til orientering. 
 
Saken ble vedtatt utsatt grunnet dokumentmangel, jmfr. sak 52/08.  
 

 Sak 65 /08  Årsrapport 2007, Tilsynsutvalg 1 for institusjoner m.v 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Årsrapport 2007 fra tilsynsutvalg 1 for institusjoner m.v. tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Årsrapport 2007 fra tilsynsutvalg 1 for institusjoner m.v. tas til orientering. 
 

 Sak 66 /08  Årsrapport 2007, Tilsynsutvalg 2 for institusjoner m.v 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Årsrapport 2007 fra tilsynsutvalg 2 for institusjoner m.v., tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
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Vedtak 
Årsrapport 2007 fra tilsynsutvalg 2 for institusjoner m.v., tas til orientering. 

 Sak 67 /08  Årsrapport 2007, Tilsynsutvalg 1 for hjemmebaserte 
tjenester 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Årsrapport 2007 fra tilsynsutvalg 1 for hjemmebaserte tjenester tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Årsrapport 2007 fra tilsynsutvalg 1 for hjemmebaserte tjenester tas til orientering. 
 

 Sak 68 /08  Årsmelding 2007, Bøler frivillighetssentral 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Årberetning 2007 for Bøler frivillighetssentral tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Årberetning 2007 for Bøler frivillighetssentral tas til orientering. 
 

 Sak 69 /08  Årsmelding 2007, Manglerud frivillighetssentral 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar Årsmelding 2007 for Manglerud frivillighetssentral til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget tar Årsmelding 2007 for Manglerud frivillighetssentral til orientering. 
 

 Sak 70 /08  Årsmelding 2007, Oppsal frivillighetssentral 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Årsmelding 2007 for Oppsal frivillighetssentral tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
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Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Årsmelding 2007 for Oppsal frivillighetssentral tas til orientering. 

 Sak 71 /08  Oppnevning av kommunal representant til A/L Oppsal 
Samfunnshus 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget oppnevner følgende representant til styret i A/L Oppsal Samfunnshus:  
 
_____________________________. 
 
A og SV v/Liv Thorstensen (A) hadde følgende forslag til vedtak. 
Bydelsutvalget oppnevner følgende representant til styret i A/L Oppsal Samfunnshus:  
Evy Berit Johansen (A). 
 
Votering 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget oppnevner følgende representant til styret i A/L Oppsal Samfunnshus:  
Evy Berit Johansen (A). 
 

 Sak 72 /08  Innspill til Handlingsplan mot støy i Oslo 2008-2013. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Innspill til høringsutkast til handlingsplan mot støy i Oslo 2008-2013 tilsluttes. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Innspill til høringsutkast til handlingsplan mot støy i Oslo 2008-2013 tilsluttes. 
 

 Sak 73 /08  Partnerskap kirke - bydel. Orientering om 
samarbeidstiltak 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak ad partnerskap kirke – bydel, orientering om samarbeidstiltak, tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Sak ad partnerskap kirke – bydel, orientering om samarbeidstiltak, tas til orientering. 
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 Sak 74 /08  Varsling om arbeid med detalj- og reguleringsplan for 
Østensjøveien mellom Haakon Tveters vei og Eterveien 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Merknader til forslag til reguleringsplan for Østensjøveien mellom Haakon Tveters vei og 
Eterveien. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Merknader til forslag til reguleringsplan for Østensjøveien mellom Haakon Tveters vei og 
Eterveien. 
 

 Sak 75 /08  Intern høring av byøkologisk program 2008-2024 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Byøkologisk program 2008-2024 setter et mer direkte fokus på klimagassutslipp og 
luftkvalitet samt kretsløpsbasert avfallhåndtering da disse nå er satt som egne 
hovedsatsningsområder jfr. Byøkologisk program 2002-2014. Programmet er også mer 
detaljert på de andre hovedsatsningsområdene, hvilket er viktig for å nå visjonene for 
utviklingen av Oslo. 
 
Bydel Østensjø har bl.a. brukt Byøkologisk program 2002-2014 aktivt ift. håndtering av 
overvann, gjenåpning av bekker og byggegrenseavstand til vassdrag/bekker ved uttalelser i 
reguleringssaker. Bydel Østensjø synes det er positivt at bydelene foreslås gitt ansvar for 
gjennomføring av gjenåpning av bekker og overvannshåndtering sammen med Vann- og 
avløpsetaten og Friluftsetaten.   
Byøkologisk program 2008-2024 tilsluttes. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Byøkologisk program 2008-2024 setter et mer direkte fokus på klimagassutslipp og 
luftkvalitet samt kretsløpsbasert avfallhåndtering da disse nå er satt som egne 
hovedsatsningsområder jfr. Byøkologisk program 2002-2014. Programmet er også mer 
detaljert på de andre hovedsatsningsområdene, hvilket er viktig for å nå visjonene for 
utviklingen av Oslo. 
 
Bydel Østensjø har bl.a. brukt Byøkologisk program 2002-2014 aktivt ift. håndtering av 
overvann, gjenåpning av bekker og byggegrenseavstand til vassdrag/bekker ved uttalelser i 
reguleringssaker. Bydel Østensjø synes det er positivt at bydelene foreslås gitt ansvar for 
gjennomføring av gjenåpning av bekker og overvannshåndtering sammen med Vann- og 
avløpsetaten og Friluftsetaten.   
Byøkologisk program 2008-2024 tilsluttes. 
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 Sak 76 /08  Høring - Alkoholpolitisk handlingsplan for Oslo 
kommune 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Forslag til alkoholpolitisk handlingsplan for Oslo kommune tilsluttes. 
 
OMK v/A og SV hadde følgende forslag til vedtak og høringsuttalelse 
Forslag til høringsuttalelse 
Bydelsutvalget viser til tiltak som er foreslått under strategi 1.1: Tilrettelegge åpningstider 
som gjør byen attraktiv for fastboende og tilreisende. Dette er tiltak som særlig berører 
bydelene. Bydelene foreslås å gis varierende grad av innflytelse over beslutninger om 
iverksettelse av tiltakene. 

Tiltak 1.1.1 Skape større fleksibilitet i åpningstider utenfor sentrum 
Forslag: ” større innflytelse for bydelene” 

Tiltak 1.1.2 Åpne for utvidet åpningstid i helgene 
Forslag: ” vesentlig innflytelse for bydelene” 

Tiltak 1.1.3. Tilpasse åpningstider for uteserveringer 
Forslag: ” legge vekt på bydelens syn”  
I saker som gjelder søknad om utvidet åpningstid kan det oppstå motsetninger mellom 
interessene til søkeren  og interessene til naboer eller nabolag som blir berørt av en utvidelse. 
Spørsmål om åpningstider til skjenkesteder i lokalmiljøet er saker som et lokalt folkevalgt 
organ som bydelsutvalget er godt egnet til å ta stilling til. Bydelsutvalget må foreta en 
avveining av interessene til søkeren og den del av lokalbefolkningen som vil få glede av 
utvidet åpningstid mot interessene og ønskene til dem som går i mot en utvidelse. 
Bydelsutvalget er i dag direkte valgt. Utvalget representerer lokalbefolkningen i bydelen og 
vil stå til ansvar for de beslutninger det treffer bl.a. i skjenkespørsmål. 
I byrådets forslag til varierende innflytelse for bydelene, fremgår ikke hvilke kriterier som 
skal legges til grunn når byrådet skal vurdere bydelsutvalgenes anbefalinger opp mot andre 
instansers syn og interesser.  
Det er uklart hvilken reell innflytelse et bydelsutvalg vil få på avgjørelser om utvidet 
åpningstid. Hensynet til søkere om utvidet åpningstid og til  lokalbefolkningen i bydelene 
tilsier at det bør etableres en ordning der det reelle ansvaret for beslutningene om åpningstider 
er klart plassert.  
 
Bydelsutvalget i bydel Østensjø mener at i saker om utvidet åpningstid bør bydelsutvalgets 
anbefaling være avgjørende. Dette vil være en ordning som best ivaretar hensynet til klare 
ansvarsforhold for beslutningene og hensynet til lokalbefolkningen og  lokaldemokratiet.  
I de tilfelle byrådet ønsker å fravike bydelsutvalgets anbefaling, må saken legges fram for 
bystyret til endelig avgjørelse.   
 
Votering 
Det ble votert over forslag til vedtak fra OMK v/A og SV. 
Forslaget ble vedtatt med 8 stemmer for (A og SV) og 7 stemmer mot (Frp, H og V). 
 
Vedtak 
Høringsuttalelse 
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Bydelsutvalget viser til tiltak som er foreslått under strategi 1.1: Tilrettelegge åpningstider 
som gjør byen attraktiv for fastboende og tilreisende. Dette er tiltak som særlig berører 
bydelene. Bydelene foreslås å gis varierende grad av innflytelse over beslutninger om 
iverksettelse av tiltakene. 

Tiltak 1.1.1 Skape større fleksibilitet i åpningstider utenfor sentrum 
Forslag: ” større innflytelse for bydelene” 

Tiltak 1.1.2 Åpne for utvidet åpningstid i helgene 
Forslag: ” vesentlig innflytelse for bydelene” 

Tiltak 1.1.3. Tilpasse åpningstider for uteserveringer 
Forslag: ” legge vekt på bydelens syn”  
I saker som gjelder søknad om utvidet åpningstid kan det oppstå motsetninger mellom 
interessene til søkeren  og interessene til naboer eller nabolag som blir berørt av en utvidelse. 
Spørsmål om åpningstider til skjenkesteder i lokalmiljøet er saker som et lokalt folkevalgt 
organ som bydelsutvalget er godt egnet til å ta stilling til. Bydelsutvalget må foreta en 
avveining av interessene til søkeren og den del av lokalbefolkningen som vil få glede av 
utvidet åpningstid mot interessene og ønskene til dem som går i mot en utvidelse. 
Bydelsutvalget er i dag direkte valgt. Utvalget representerer lokalbefolkningen i bydelen og 
vil stå til ansvar for de beslutninger det treffer bl.a. i skjenkespørsmål. 
I byrådets forslag til varierende innflytelse for bydelene, fremgår ikke hvilke kriterier som 
skal legges til grunn når byrådet skal vurdere bydelsutvalgenes anbefalinger opp mot andre 
instansers syn og interesser.  
Det er uklart hvilken reell innflytelse et bydelsutvalg vil få på avgjørelser om utvidet 
åpningstid. Hensynet til søkere om utvidet åpningstid og til  lokalbefolkningen i bydelene 
tilsier at det bør etableres en ordning der det reelle ansvaret for beslutningene om åpningstider 
er klart plassert.  
 
Bydelsutvalget i bydel Østensjø mener at i saker om utvidet åpningstid bør bydelsutvalgets 
anbefaling være avgjørende. Dette vil være en ordning som best ivaretar hensynet til klare 
ansvarsforhold for beslutningene og hensynet til lokalbefolkningen og  lokaldemokratiet.  
I de tilfelle byrådet ønsker å fravike bydelsutvalgets anbefaling, må saken legges fram for 
bystyret til endelig avgjørelse.   
 

 Sak 77 /08  Arbeids- og ansvarsoppgaver for BU-leder og BU-
nestleder 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken til orientering. 
 
Gunnar Pedersen (H) hadde følgende forslag til vedtak 
Arbeids- og ansvarsoppgaver for BU-leder og BU-nestleder 
 
I de tilfeller BU-leder ikke kan virke som forutsatt, overtar nestleder i BU, som også kan møte 
sammen med BU-leder og skal ellers assistere BU-leder i utøvelsen av hans oppgaver. BU-
leder skal trekke nestleder inn i forberedende saksarbeid i forbindelse med budsjett, regnskap 
og på komplekse saksområder. Det gjelder særlig regulerings- og utbyggingssaker der det 
kan være naturlig at nestleder er BU-leders stedfortreder. 
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Når det er nødvendig eller av særlige grunner ønskelig, kan også en annen i BU representere 
bydelen eller utføre oppgaver som normalt tilligger leder eller nestleder  

a. I samsvar med lovverk og instrukser skal BU-leder  
a. lede BU- og AU-møtene 
b. ha ansvar for å sette opp dagsorden til BU-møtene 

b. påse at bydelsutvalget arbeider etter gjeldende lover og instrukser, spesielti 
forbindelse med budsjett- og økonomiBU-leder skal på vegne av bydelsutvalget holde 
løpende kontakt med administrasjonen og ha jevnlige, uformelle møter med 
bydelsdirektør og eventuelt andre i bydelens ledergruppe når bydelsdirektøren finner 
det ønskelig. Det vil også være aktuelt at nestleder deltar på slike møter. 

c. BU-leder skal i kontakten med administrasjonen ha et særlig fokus på budsjett- og 
økonomisaker og påse at bydelsvedtak følges opp og iverksettes. 

d. BU-leder og nestleder forutsettes, enkeltvis eller sammen og i forståelse med 
bydelsdirektøren, å besøke tjenestestedene for å bli orientert om deres virksomhet. 

e. BU-leder, eventuelt sammen med nestleder, skal representere bydelsutvalget, eventuelt 
bydelen, på tjenestesteder og institusjoner i bydelen, eller eksternt der det er ønskelig, 
og aktivt oppsøke muligheter for dialog og samarbeid mellom bydelsutvalget og 
bydelens tjenester, i forhold til frivillige organisasjoner og andre aktører med 
betydning for bydelens virksomhet. 

f. BU-leder skal så langt som råd representere bydelen når organisasjoner og andre 
ønsker det. 

g. BU-leder og nestleder bør være spesielt aktive på områder som ikke er desentralisert 
og som BU-leder/nestleder kan påvirke positivt til bydelens beste blant annet gjennom 
samarbeid med eksterne aktører. 

h. BU-leder forutsettes å ta egne initiativ til å belyse saker som er komplekse eller som 
er særlig vanskelige av andre grunner, slik at disse kan forberedes på en god måte før 
endelige vedtak fattes. 

i. BU-leder skal ta initiativ til åpne budsjettmøter og åpne møter som omhandler spesielt 
store og viktige saker for bydelen. 

j. BU-leder vil annonsere en prøveordning med kontortid. BU-leders og nestleders 
telefonnummer og e-mailadresser gjøres kjent for offentligheten gjennom egne tiltak. 
BU-leder tar initiativ til og leder gjennomføringen av en ordning med "lån en 
bydelspolitiker" i samarbeid med våre to bibliotek. Alle partiene i bydelsutvalget 
inviteres til å bli med på en slik ordning. BU-leder og nestleder skal vurdere å delta 
på seminarer, konferanser, marter og lignende både innen bydelen og eventuelt 
utenfor bydelen, hvis dette kan varre forrnålstjenelig for bydelen. Skjer deltakelse på 
vegne av bydelen, skal det utarbeides en kort rapport som skal være tilgjengelig for 
bydelsutvalget. BU-leder og nestleder bør ha jevnlige kontakter med bystyrepolitikere 
med sikte på å sikre at BU bli godt informert om planer og debatter som foregår i 
bystyret og som kan få betydning for BU 

 
Januar 2008 
Arnfinn Aabø 
BU-leder 
 
Gunnar Pedersen (H) presiserte at det bør fremkomme at beskrivelsen av ansvars- og 
arbeidsoppgavene er et notat. 
 
Votering 
Forslag til vedtak fra Gunnar Pedersen (H) ble satt opp mot bydelsdirektørens forslag til 
vedtak. 
Forslaget falt med 7 stemmer for (Frp, H og V) og 8 stemmer mot (A og SV). 
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Vedtak 
Bydelsutvalget tar saken til orientering. 
 

 Sak 78 /08  Publikumsundersøkelsen 2007 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Publikumsundersøkelsen 2007 tas til orientering 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Publikumsundersøkelsen 2007 tas til orientering 
 

 Sak 79 /08  Vedrørende utbygging av fjervarmeledning ved 
Østensjøvannet 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Oppsummering av møte mellom Viken Fjernvarme og Østensjøvannets Venner følges opp. 
 
BMK hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 
BMK ber administrasjonen ta kontakt med Viken Fjernvarme og ber om at de holder 
informasjonsmøte for bydelens beboere vedrørende utbyggingen av fjernvarmeledning. 
 
Votering 
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Deretter ble det votert over tilleggsforslag fra BMK. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 

1. Oppsummering av møte mellom Viken Fjernvarme og Østensjøvannets Venner følges 
opp. 

2. Bydelsutvalget ber administrasjonen ta kontakt med Viken Fjernvarme og ber om at 
de holder informasjonsmøte for bydelens beboere vedrørende utbyggingen av 
fjernvarmeledning. 

 

 Sak 80 /08  Varsling om tiltak - Ny kabeltrase for høyspentkabel 
mellom Ulven- og Abildsø transformatorstasjon 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydel Østensjø har følgende kommentarer til varsling om tiltak – Ny kabeltrase for 
høyspentkabel mellom Ulven og Abildsø transformatorstasjon: 
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Det er ønskelig at traséen går utenom naturområdene rundt Østensjøvannet, selv om det 
innebærer at kabelen ikke kan samlokaliseres med fjernvarmerørene. Det pekes på den traséen 
Østensjøvannets Venner ba Viken Fjernvarme om å utrede, kraftgaten nordvest for Wetlesens 
vei. Det betyr at høyspentkabelen legges forbi Bryn senter på vestsiden, deretter kraftgaten 
sørover til Plogveien, og denne videre ned til transformatorstasjonen ved Abildsø. Det bes 
også om at innføringen til transformatorstasjonen legges slik at grøntområdet nordøst for 
transformatorstasjonen berøres minst mulig. 
 
Dersom dette ikke er mulig, bes det om at traséen legges i turveien fra rundkjøringen ved 
Østensjø skole og opp til Plogveien. Da kan det etableres en ny passering av Østensjøbekken, 
både for Hafslund og VAV sine anlegg slik at dagens skjemmende kulvert kan fjernes. Dette 
vil samtidig gjøre det lettere å gjenåpne Østensjøbekken i dette området. Videre kan bekken 
fra Rognerudskogen, som ligger i rør og passerer turveien midt i bakken, også bli åpnet i dette 
området. 
 
Det pekes på at dette anlegget er et tiltak som ytterligere vanskeliggjør en avvikling av 
transformatorstasjonen i Plogveien. Dette anlegget er i dag et svært skjemmende element i 
landskapsbildet ved Østensjøvannet, og er et knutepunkt for høyspentkabler i luft. Det 
registreres også jevnlig død fugl i tilknytning til dette anlegget.  
 
På sikt bør derfor denne stasjonen avvikles eller flyttes, og dette betyr at ethvert tiltak som er 
med på å fastlåse dagens infrastruktur bør ses på med kritiske øyne. Erfaringsmessig kommer 
alle tiltak med energifremføring separat slik at det blir vanskelig å påvirke 
hovedinfrastrukturen. 
 
Det bør igangsettes en utredning av alternative fremtidige løsninger i avstand fra 
Østensjøområdet Miljøpark. En ny lokalisering av eventuell alternativ transformatorstasjon 
kan for eksempel sees i sammenheng med omlegging av E-6 Abildsø-Ryen. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Bydel Østensjø har følgende kommentarer til varsling om tiltak – Ny kabeltrase for 
høyspentkabel mellom Ulven og Abildsø transformatorstasjon: 
 
Det er ønskelig at traséen går utenom naturområdene rundt Østensjøvannet, selv om det 
innebærer at kabelen ikke kan samlokaliseres med fjernvarmerørene. Det pekes på den traséen 
Østensjøvannets Venner ba Viken Fjernvarme om å utrede, kraftgaten nordvest for Wetlesens 
vei. Det betyr at høyspentkabelen legges forbi Bryn senter på vestsiden, deretter kraftgaten 
sørover til Plogveien, og denne videre ned til transformatorstasjonen ved Abildsø. Det bes 
også om at innføringen til transformatorstasjonen legges slik at grøntområdet nordøst for 
transformatorstasjonen berøres minst mulig. 
 
Dersom dette ikke er mulig, bes det om at traséen legges i turveien fra rundkjøringen ved 
Østensjø skole og opp til Plogveien. Da kan det etableres en ny passering av Østensjøbekken, 
både for Hafslund og VAV sine anlegg slik at dagens skjemmende kulvert kan fjernes. Dette 
vil samtidig gjøre det lettere å gjenåpne Østensjøbekken i dette området. Videre kan bekken 
fra Rognerudskogen, som ligger i rør og passerer turveien midt i bakken, også bli åpnet i dette 
området. 
 



 20 

Det pekes på at dette anlegget er et tiltak som ytterligere vanskeliggjør en avvikling av 
transformatorstasjonen i Plogveien. Dette anlegget er i dag et svært skjemmende element i 
landskapsbildet ved Østensjøvannet, og er et knutepunkt for høyspentkabler i luft. Det 
registreres også jevnlig død fugl i tilknytning til dette anlegget.  
 
På sikt bør derfor denne stasjonen avvikles eller flyttes, og dette betyr at ethvert tiltak som er 
med på å fastlåse dagens infrastruktur bør ses på med kritiske øyne. Erfaringsmessig kommer 
alle tiltak med energifremføring separat slik at det blir vanskelig å påvirke 
hovedinfrastrukturen. 
 
Det bør igangsettes en utredning av alternative fremtidige løsninger i avstand fra 
Østensjøområdet Miljøpark. En ny lokalisering av eventuell alternativ transformatorstasjon 
kan for eksempel sees i sammenheng med omlegging av E-6 Abildsø-Ryen. 
 

 Sak 81 /08  Omsorgsboliger med tjenester - bemanning natt 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Kostra 254 – hjemmetjenester, økes med kroner 670 000 til opprettelse av 2 
nattevaktstillinger tilknyttet samlokaliserte boliger i Utmarksveien 2, med dekning i avsatte 
midler på Kostra 190 -avsetninger. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Kostra 254 – hjemmetjenester, økes med kroner 670 000 til opprettelse av 2 
nattevaktstillinger tilknyttet samlokaliserte boliger i Utmarksveien 2, med dekning i avsatte 
midler på Kostra 190 -avsetninger. 
 

Sak 82/08 Johan Scharffenbergs vei 75 Invitasjon til innspill fra 
bydelen, område- og prosessavklaring 
 
BMK v/Gunnar Pedersen (H) hadde følgende forslag til vedtak. 
Innspill til område- og prosessavklaring, Johan Scharffenbergs 75 vei tilsluttes.  
 
Votering 
Det ble votert over BMKs forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Innspill til område- og prosessavklaring, Johan Scharffenbergs 75 vei tilsluttes. 
 
Merknad fra Bjørn Vesten (Frp) 
Det er for annen gang søkt om å sette opp en bygning for boliger og dagligvarebutikk i Johan 
Scharffenbergs vei 75 på Skullerud etter at Sosialistisk Venstreparti, Venstre og 
Arbeiderpartiet våren 2006 i Oslo kommunes sentrale byutviklingskomiteen fikk nedlagt et 
bygge- og deleforbund på tomten.  
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Etter at søknaden er innkommet, er det i mediene opplyst at Lidl trekker seg ut av Norge og 
Rema overtar butikkene.  
 
Østensjø FrP kan ikke se at det er saklige årsaker til et byggeforbud for tomten, ei heller at 
likebehandlingsprinsipper i byggesaker følges ved et fortsatt nei.  
 
På Skullerud er det over årene etablert en hel rekke nærings- og boligbygg, mange av dem 
med langt større areal enn det foreslåtte bygget i Johan Scharffenbergs vei 75. Som eksempel 
nevnes bygget for det store ”Vekst-senteret” like i nærheten. Posten er dessuten etablert på 
Skullerud med bilombudssentral. Det er åpenbart at butikken i Johan Scharffenbergs vei 75 
vil være langt fra kjøpesenter-størrelse, og kundegrunnlaget trolig hovedsakelig lokalt. Vi 
viser i tillegg til at Rimi er etablert med butikk rett ved siden av tomten i Johan 
Scharffenbergs vei 75. Det er derfor svært vanskelig å forstå at man ut fra 
likebehandlingshensyn kan si nei til bygging i Johan Scharffenbergs vei 75.  
 
Utover dette påpeker vi at svært få dagligvarebutikker i Oslo vil være bedre betjent med  
offentlige kommunikasjonsmidler enn denne: Rett over veien er det knutepunkt for flere 
busslinjer og t-banestasjonen ligger like ved.  
 
Rett ved siden av ligger dessuten ytre ringvei (Skullerudveien/ General Ruges vei) som er en 
av de sentrale veiene i bydelen. Svært få dagligvarebutikker i bydelen ligger mindre 
forstyrrende plassert ift småveier og boligveier enn dette. At bygging skal nektes av hensyn til 
lokalmiljøet virker derfor ikke forståelig.  
 
Det vises for øvrig til at tomten ligger som et skjemmende sår i terrenget, tilsynelatende ferdig 
utsprengt og utgravd. Området vil ha alt å vinne på at bygget blir reist og utenomhusarealet 
satt i stand. 
 

Sak 83/08 Jury for utpeking av kandidat til bydelsprisen 2008 
 
BMK v/Gunnar Pedersen (H) hadde følgende forslag til vedtak 
Bydelsutvalget oppnevner følgende medlemmer i juryen til Bydelsprisen 2008:  

- Inger Haagaas 
- Bjørn Gaarder 
- Mia Kjersem 

 
Votering  
Det ble votert over BMKs forslag til vedtak. 
Votering enstemmig.  
 
Vedtak 
Bydelsutvalget oppnevner følgende medlemmer i juryen til Bydelsprisen 2008:  

- Inger Haagaas 
- Bjørn Gaarder 
- Mia Kjersem 

 
 
 
Eventuelt 

- Bjørn Vesten (Frp) viser til tidligere oppslag i Nordstrands Blad og presiserte at Frp 
ikke har ønske om å nedlegge bydelsutvalgene. 



 22 

- Tommy Skjervold (Frp) påpekte at Bøler fritidsklubb ikke resirkulerer papir. 
Oppfordrer til administrasjonen til å ordne med beholdere for papiravfall. 

- Per Nygaard (SV) anmodet om at protokollen fra møtene i Kulturutvalget sendes 
BMK og deretter videre til BU. 

- Randi Vollmerhaus (A): 22. mai samling ved Manglerud eldresenter for alle 
interesserte politikere. 

 
 
 
 
 
Bydel Østensjø, 23.04.2008 
 
 
 
 
 
Arnfinn Aabø (A)      Therese Kloumann Lundstedt /s 
BU-leder       BU-sekretær 
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